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Vänsterpartiet i Växjö kommun presenterar:

Vad hände i kommunfullmäktige 21/11? 

Budgetfullmäktige 
med rödgrönt utfall
Kommunfullmäktige i november behand-
lade Växjö kommuns budget för 2024, ett 
spännande möte med många innehållsrika 
debatter. Den budget som Vänsterpartiet, 
Socialdemokraterna och Miljöpar-
tiet gemensamt lagt fram vann 
också slutomröstningen över 
de förslag som 
M/KD/L respektive 
SD lagt fram. 

- Vi ger stora resur-
stillskott till skolan. 
Tillsammans med 
ramökningarna för 2023 
har Växjös nya styre 
ökat utbildningsnämndens 
budget med 185 miljoner. Det 
behövs för att skapa en likvärdig 
skola där alla barn och elever får den 
utbildning och omsorg de har rätt till. 

I sitt inledningsanförande pratade Vänster-
partiets kommunalråd Maria Garmer om 
välfärd, jämlikhet och hållbarhet. Hon berör-
de också de svårigheter vi står inför ekono-
miskt och varför V/S/MP liksom 
övriga budgetförslag föreslagit en budget 
som går med underskott. 

- Det går inte att förneka att svåra ekonomis-
ka förutsättningar gör att många människor 
drabbas av stora kostnadsökningar, räntor 

som skjuter i höjden, priser som skenar och 
kostnader som gör stora hål i familjers och 
enskildas ekonomi. 

Därför ser vi till att delar av de resurser som 
finns sparade i kommunens egna kapital 
kommer ut i verksamheterna och till nytta 
för våra invånare. Kommunens ekonomi är 

fortsatt stark och stabil, att under-
budgetera i år är att ta ansvar 

för välfärden - ett år när 
kostnaderna för pensioner-

na är extra höga och när 
statsbidrag till kommu-
nerna inte räcker till, då 
måste vi fylla i luckor-
na, det är vi skyldiga 
våra invånare. 

Det känns bra att presen-
tera en budget med fokus 

på våra barn och unga, fort-
satte Maria. Att satsa här och nu, 

men också med fokus på framtiden. Stora 
satsningar för social hållbarhet och trygghet, 
brottsförebyggande arbete, kultur och fritid 
är avgörande för att bryta utanförskap och 
skapa framtidstro. 

Klimat- och miljöarbetet måste intensifieras 
om vi ska kunna lämna efter oss en värld 
som mår bra till våra barn. Klimatnödläget 
är ett faktum, det är bara genom förändrade 
beteenden och vägval som vi kan vända en 
negativ trend. Det som vi tidigare pratade 
om som tänkbara effekter av klimatföränd-
ringarna ser vi nu exempel på runtom oss 
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i vår närhet. Det händer nu och det är vårt 
ansvar att agera. 

I vår budget finns satsningar på att minska 
utsläpp inom transportsektorn, att utveckla 
kommunens koldioxidbudget, stärka arbetet 
med klimatanpassningar, genomföra pilot-
projekt med solvärme, arbeta för klimats-
marta fysiska miljöer, utveckla Växjö som 
cykelkommun, inrätta en sommargata, samt 
skapa fler naturreservat. 

Aktiv fritid för 
ett tryggt 
samhälle
- En progressiv kulturpolitik 
bör sträva efter att ge alla 
samhällsgrupper möjlighet 
att delta i och forma kultu-
rella uttryck.

Det handlar om att stödja alter-
nativa röster och konstformer som 
utmanar normer samt säkerställa att konst 
och kultur inte blir enbart kommersialiserad. 
Kulturpolitiken bör också adressera soci-
oekonomiska klyftor för att garantera att 
alla har tillgång till kulturella resurser och 
utbildning. 

Frida Sandstedt (V) är 1:e vice ordförande 
i kultur- och fritidsnämnden och inledde 
debatten när kultur- och fritids-
frågor diskuterades. 

Många av förslagen i styrets och MK-
DL-budgeten gick i snarlik riktning, Sve-
rigedemokraterna däremot stack ut såväl i 
politisk inriktning som i hur de resonerat 
kring finansiering. 

- Man kan ju inte effektivisera någonting 

som inte finns! 

Detta utbrast Tomas 
Thornell (S) angående 
SD’s förslag att lägga ner 
Fritidsbanken som ju inte 
finns med som en utgiftspost 
idag och således inte kan läggas ner. 

När SD helt stryper bidragen till studieför-
bunden och säger nej till Fritidsbanken säger 
vi precis tvärtom. När regeringen går i fel 
riktning och lägger en alldeles för stram kul-
turbudget måste vi ta ansvar för att det lokala 

kulturlivet inte drabbas. Därför satsar vi 
på Fritidsbanken, ökad stöd till 

studieförbunden, läsfrämjande 
insatser för barn och unga, 
gratis sommarlovsbusskort
till ungdomar och ökade re-
surser till våra fritidsgårdar. 

Förslaget om 
utökat som-

marlovskort för 
ungdomar mötte 

mycket tveksamhet från 
oppositionen, Anna Zelvin (KD) 
undrade om inte fria bussresor för 
högstadie- och gymnasieungdo-
mar skulle göra ungdomar ännu 
mer stillasittande? 

Vi vet att 2300 ungdomar häm-
tade ut resekort sommaren 2023 
och Maria Garmer resonerade 
tvärtom jämfört med Zelvin. 

- Ungdomar kan cykla in till 
sina tätorter och därifrån ta sig 
med bussen till stan för att träffa 
kompisar, ägna sig åt olika aktiviteter eller 
kanske ta sig till ett sommarjobb. Och vet 
du vad, det kan till och med finnas de som 
vill ta sig från Växjö och ut på landsbygden, 
avslutade Maria. 

En progressiv 
kulturpolitik bör 
sträva efter att 
ge alla samhälls-
grupper möjlig-
het att delta i 
och forma kultu-
rella uttryck.
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Hållbart byggande 
och klimatsmart 
samhällsplanering
När vi bygger och renoverar i Växjö kom-
mun ska vi ta ansvar för en klimatsmart och 
cirkulär framtid, inledde Johnny Werlöv 
(V) sitt anförande.
 
Solceller ska 
alltid övervägas 
på kommunala 
tak, och vi ska 
satsa på att öka 
självförsörj-
ningsgraden av 
elproduktion. 
Investeringar handlar 
inte bara om fysiska mijöer 
utan inkluderar även trygghet, säkerhet och 
klimatsmarta lösningar, med resurser till 
förvaltning och utveckling av natur- och 
parkområden. 

Växjö strävar efter att 
bli en ledande cykel-
kommun, där gång- och 
cykeltrafikanter samt kol-
lektivtrafik prioriteras.  

Hållbarhet ska genomsyra 
arbetet när vi bygger ut 
staden och kommunen. Vi 
ska minska skillnader i livs-
villkor och bryta boendese-
gregation, skapa attraktiva 
bostadsområden och främja 
social sammanhållning. 
Barn och ungas möjligheter 

till lek och rörelse är en prioritet, och trygga 
lekmiljöer kommer att säkerställas över hela 
kommunen. 

Kommunen sätter värde på sin natur- och 

kulturmiljö och strävar efter biologisk 
mångfald som grund för hälsa och livskvali-
tet. Gröna korridorer planeras för att bevara 
ekosystemtjänster och skapa grönområden 
för alla invånare. 

Stora satsningar 
på skolan
- Alla barn och elever har rätt till en bra 
utbildning, utifrån sina särskilda förut-
sättningar. Vi ser att skolan i Sverige men 
också i Växjö blir alltmer segregerad och att 
vissa skolor har stora utmaningar att klara 
sina uppdrag. Det är bra att vi därför satsar 
extra på skolan, nära 80 miljoner i tillskott 
till utbildningsnämnden gör att vi kan satsa 
extra på lågstadiet med fokus på att minska 
skolsegregationens negativa effekter. Till-

sammans med extra resurser 
vi tidigare i år gav till 

skolor med extra 
stora utmaningar 
kan vi åstadkom-
ma nödvändiga 
förändringar och 
jämna ut villkor 

för elever med olika 
förutsättningar.

Utbildningsnämndens 1:e 
vice ordförande Björn Kleinhenz (V) lade 
fokus på jämlikhet och kvalitet i sitt anföran-
de om skolan. 

Resurstillskotten till skolan i budgeten som 
Vänsterpartiet, Socialdemokraterna och 
Miljöpartiet presenterade är stora och sats-
ningarna är tydligt riktade. Resurserna ska in 
i klassrummen, inte fastna i förvaltningsle-
den. Här märks särskilt tillskott till svenska 
som andraspråk, fritidsgårdar, kulturskola, 
Studio 17 (kulturskolans avgiftsfria verk-
samhet), riktade insatser för elever med hög 
frånvaro, utökad allmän förskola från 15 

En progressiv 
kulturpolitik bör 
sträva efter att 
ge alla samhälls-
grupper möjlig-
het att delta i 
och forma kultu-
rella uttryck.

”



Vänsterpartiet, Bäckgatan 14, 352 31 Växjö | Ansvarig utgivare Lars Behrenz  | Årgång 43

till 20 timmar, liksom utökade satsningar på 
skolsocionomer och en utveckling av arbetet 
med vårdnadshavare på Araby med fokus på 
ökad måluppfyllelse. 

Den detalj som debatterades allra mest var 
dock vårt förslag om att erbjuda gratis frukt 
till alla elever i kommunala grundskolor. Inte 
minst Anton Olsson (M) hade svårt att smäl-
ta förslaget och deltog i flera ordväxlingar på 
ämnet. 

- Att skolan ska vara avgiftsfri är vi alla 
överens om och idag ber lärare och rektorer 
föräldrar att skicka med frukt för att eleverna 
ska orka med skoldagen och undervisningen. 
Om vi inte vill försämra förutsättningarna för 
inlärning finns bara ett sätt och jag är glad att 
vi nu tar beslutet om att vi faktiskt ska står för 
den kostnaden och på det sättet skapa jämlika 
förutsättningar för alla barn och elever, svara-
de Björn Kleinhenz i en replik. 

En kommun som 
stödjer och stöttar
- Håll i, håll ut, håll ihop!
Så beskrev Kulla Persson Kraft (V), tillför-

ordnad 1:e vice ord-
förande i om-
sorgsnämnden 
den inriktning 
som hon ser 
är nödvändig i 
omsorgsnämn-
dens arbete. 

- Vår organisation
är stor och vi har en viktig uppgift i att ständigt 
hålla i vårt utvecklingsarbete och att göra det 
tillsammans med vår personal. Endast med våra 
anställdas kompetens och engagemang kan vi 
åstadkomma god omsorg, därför är det så otro-
ligt viktigt att vi satsar på personal, bemanning 
och kompetensutveckling, fortsatte Kulla. 

För barn och familj finns flera satsningar i 
V/S/MP-budgeten för ökad trygghet och social 
hållbarhet. Utökad allmän förskola, satsning 
på kontakt med vårdnadshavare på Araby, 
familjecentraler, skolsocionomer, avgiftsfri 
kulturskola, återvändarskola, utveckling av 
områdesteam, satsning på den fria tiden för 
unga på Araby. Detta är satsningar på framti-
dens Växjöbor, för att ge alla möjlighet till ett 
tryggt och hållbart liv. 

Ny ersättare i kommunstyrelsen för Vänsterpartiet
Efter fem år som ersättare i kommunstyrel-
sen lämnar Johnny Werlöv uppdraget för 
att fokusera på arbete i samhällsbyggnads-
nämnden och Värends räddningtjänst. 

Utöver ersättaruppdraget lämnar han också 
över ordförandeskapet i kommunens orga-
nisations- och personalutskott liksom ett 
uppdrag att för kommunstyrelsens räkning 
bevaka frågor om trygghet och folkhälsa. 

Från nyår är det Frida Sandstedt som tar 
över efter Johnny. Frida är idag 1:e vice 
ordförande i kultur- och fritidsnämnden, ett 
uppdrag som hon fortsätter med tillsammans 
med det nya i kommunstyrelsen. 

Stort lycka till önskar vi både Johnny och 
Frida i ert fortsatta arbete för Vänsterpartiet 
Växjö!


